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I. Infographic Gebiedsgerichte Aanpak (bijgevoegd) 

Met u is de afspraak gemaakt dat wij u regelmatig zullen informeren over de voortgang van het 
stikstofdossier. IMiddels deze brief geven wij u een overzicht over de actuele stand van zaken. 
Vanuit het Rijk zijn eind april 2020 twee brieven verschenen ten aanzien van de stikstofproblematiek en 
het landelijk gebied. Wij hebben u hierover in de brief van 12 mei 2020 geïnformeerd. Hierna heeft er op 
28 mei 2020 een bestuurlijk overleg plaatsgevonden. 

Rond het verschijnen van deze brief is ook het lange termijn advies van de commissie Remkes net bekend 
geworden. Wij zijn ons nog aan het beraden op de mogelijke gevolgen en effecten van dit lange termijn 
advies. 
De kamerbrieven en het advies van Remkes vormen het vertrekpunt om de aanpak in Overijssel verder 
vorm te geven, inclusief de gebiedsgerichte aanpak. In de perspectiefnota die wij u aanbieden stellen wij 
voor om acht miljoen euro uit te trekken om in 2021 en 2022 samen met onze partners te werken aan 
goede oplossing 

Naast de lange termijn zijn in het bestuurlijke overleg van 28 mei 2020 de volgende vier actuele 
onderwerpen besproken: 
A: afspraken over het legaliseren van meldingen 
Met de uitspraak van de Raad van State van 29 mei 2019 zijn alle onder het Programma Aanpak 
Stikstof (PAS) van vergunningplicht vrijgestelde activiteiten waarvoor niet kan worden uitgesloten 
dat significante negatieve effecten optreden, alsnog vergunning plichtig. Voor een deel van deze 
activiteiten gold op basis van het PAS een meldingsplicht. Het kabinet heeft aangegeven de 
activiteiten die vrijgesteld waren van de vergunningplicht in verband met de grenswaarde van 1 mol/ha/jr 
met prioriteit te willen legaliseren. 
De nader te maken keuzes hebben samenhang met de wijze waarop meldingen legaal gehouden kunnen 
worden. De gevolgen van deze keuzes moeten goed in kaart worden gebracht. 
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In het bestuurlijk Overleg van 22 april 2020 is voorgesteld een nieuwe optie voor de aanpak van het 
legaal houden van de meldingen uit te werken op basis van een vrijstelling. Deze optie zal verder worden 
uitgewerkt voor besluitvorming hierover in het 80 van9 ju l i 2020^ 

8: voortgang van het programma natuur 
In de l^amerbrief over de voortgang van de stikstof problematiek van 2^ april 2020 is aangegeven dat als 
onderdeel van de structurele aanpak stikstofeene^tra investering van circa ^00 miljoen per jaar(voor 
een periode van 10 jaar) beschikbaar komt voor maatregelen gericht op natuurherstel. Dit zal worden 
uitgewerkt binnen het gezamenlijk programma Natuur van Rijk enProvincies.Dit in samenspraak met 
andere overheden, natuurbeheerders en maatschappelijke partners. Het is de bedoeling voor de zomer op 
hoofdlijnen bestuurlijke afspraken te maken. 

O: voortgang van het extern salderen 
^^tern salderen vinden wij een belangrijk instrument. Het is voor de korte termijn één van de weinige 
instrumenten om(economische)ontwikkelingen voor zowel agrariërs als andere sectoren mogelijk te 
maken en de gebiedsaanpakken te laten slagen. Daarnaast is deze ruimte ook nodig om vanuit 
stikstofoverwegingen geen belemmeringen op te werpen voor economische groei na de Oorona crisis. 
De provincies zijn met het kabinet in gesprek over het voorkomen van ongewenste effecten van extern 
salderen, zoals de verloedering van het platteland door achterblijvende lege gebouwen en speculatieve 
opkoop van stikstofruimte, ^en aantal waarborgen is dus nodig om extern salderen breed open te stellen. 
Onderdeel van de waarborgen die nu zijn voorbereid zijn een tijdelijke openstelling voor vooralsnog 
(maximaal) één jaar en maandelijkse monitoring van extern salderen. Daarnaast wordt onderzocht op 
welke manier herontwikkeling van bedrijfsgebouwen kan worden gestimuleerd om leegstand en 
verloedering van gebouwen en locaties na extern salderen te voorkomen. 
De provincies vinden dat de waarborgen voor een zorgvuldige openstelling nu zodanig ver zijn 
voorbereid, dat het moment in zicht komt om extern salderen met veehouderijen open te gaan stellen. 
Dit mede in het besef, dat er ook grenzen zijn aan wat juridisch waterdicht geregeldkan worden.Hier 
hoort ook bij dat er voldoende perspectief moet blijven voor de agrarische sector,wat betekent dat 
stikstofrechten beschikbaar en betaalbaar moeten blijven voor (jonge)ondernemers die een bedrijf over 
willen nemen en een gebiedsgericht registratiesysteem om weglekken van stikstofruimte te voorkomen. 
De provincies kunnen hiermee uit de voeten, afgezien van meer duidelijkheid die nodig is over de melding 
door initiatiefnemer. 
De provincies hechten aan een zorgvuldige timing van de openstelling van extern salderen in overleg met 
de minister.Insteek daarbij is dat openstelling moet plaatsvinden na het binnenkort te verschijnen advies 
van de Oie. Remkes en na hetTweedel^amerdebat over de structurele aanpak stikstof (begin juni 2020), 
maar dat besluitvorming over openstelling voor het zomerreces wordt afgerond 
De provincies hechten voorts aan duidelijke afspraken met de minister op korte termijn, over de wensen 
van de landbouw en het zorgvuldig onderling afgestemd afronden van de gesprekken die de provincies en 
de minister met de landbouwsector voeren, ^en kernpunt hierbij vanuit de provincies is hoe duidelijk kan 
worden gemaakt dat de belangen van een duurzame agrarische sector geborgd zijn Dit binnen de 
content dat de legalisatie van de meldingen nog niet is geregeld, dat voor de landbouw een belangrijk 
punt is. 

D: het wetsvoorstel stikstofreductie en natuurverbetering 
Nederland kent al decennia een hoge stikstofbelasting van natuur,waaronder een groot aantal Natura 
2000 gebieden met habitatt^pen en leefgebieden van soorten die gevoelig zijn voor stikstof 5en teveel 
aan stikstof(ammoniak en stikstofo^iden)in deze gebieden heeft negatieve effecten op de kwaliteit van 
de natuur en als gevolg daarvan op de biodiversiteit. 
Het kabinet heeft in december2019 aangekondigd aan een solide structurele aanpak voor de 
stikstofproblematiek te werken. I^ern van deze aanpak is met volle inzet te werken aan herstel en 
versterking van de natuur en het terugdringen van de stikstofuitstoot. Het kabinet heeft op 2^ april 2020 
besloten over de invulling van deze structurele aanpak van de stikstofproblematiek. 
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De Structurele aanpak heeft als hoofddoel het realiseren van een gunstige o f ^waa r dat nog niet mogelijk 
i s ^een verbeterde landelijke staat van instandhouding (SVI) van stikstofgevoelige soorten en habitats. 
Het gaat dan meer in het bijzonder om het realiseren van de instandhoudingsdoelstellingen van 
natuurgebieden van europees belang:deNatura 2000 gebieden die e^tra worden beschermd onder de 
Vogelrichtlijn en de Habitatrichtlijn (VHR) Het kabinet streeft ernaartot een volledige gunstige staat van 
instandhouding te komen conform de Habitatrichtlijn, en daarvoor de condities in de gebieden te 
verbeteren. Het belang van de biodiversiteit in Nederland en in 5uropa, die ook de basis vormt van onze 
voedselketen en intrinsiek een belangrijke waarde vertegenwoordigt, staat hierbij centraal. 
Daarom heeft het kabinet de structurele aanpak van de stikstofproblematiek gepresenteerd, met een 
pakket aan maatregelen voor herstel en versterking van de natuur,dat het fundament legt waarop 
economische en maatschappelijke activiteiten doorgang kunnen vinden. Het kabinet heeft, in het licht van 
de coronacrisis, scherp gekeken naar de omvang, timing en financiering van deze maatregelen. 
De structurele aanpak van het kabinet moet mede een oplossing bieden voor de situatie die is ontstaan 
na de uitspraak van de Afdeling bestuursrechtspraak van de Raad van State in mei 2019. De structurele 
aanpak die het kabinet nu voorstaat biedt de waarborgen voor natuurbehoud en herstel wel. Het voorziet 
in een pakket maatregelen gericht op reductie van de stikstofbelasting en op verbetering van de 
natuurcondities in de Natura 2000 gebieden. Tevens benadert het kabinet dit vraagstuk integraal en 
neemt maatregelen in samenhang met andere grote opgaven om optimaal effect te bereiken. Deze 
opgaven zijn onder andere: het l^limaatakkoord, de Omgevingsvisie, de l^aderrichtlijn Water, duurzame 
mobiliteit, kringlooplandbouw, circulaire economie, schone luchtakkoord en de N^O doelstellingen 
(verbeterenluchtkwaliteit).Denieuweaanpakis anders dan het PAS als zodanig geen systeem voor 
het genereren van ontwikkelingsruimte voor vergunningverlening, maar legt wel een fundament dat het 
eenvoudiger maakt om aan te tonen dat nieuwe ontwikkelingen niet tot natuuraantasting zullen leiden. 
De structurele aanpak waartoe het kabinet heeft besloten, is een systeem met de volgende elementen: 

vaststelling van een streefwaarde(ofwel^omgevingswaarde^) voor het verminderen van de depositie 
van stikstof op daarvoor gevoelige habitats in Natura 2000 gebieden^ 

^een programma stikstofreductie en natuurverbetering met bron en natuurmaatregelen voor het 
verminderen van de depositie van stikstof op daarvoor gevoelige habitatt^pen en leefgebieden van 
soorten in Natura 2000 gebieden. Dit programma bevat maatregelen om te voldoen aan de streefwaarde 
en om de instandhoudingsdoelstellingen van de Natura 2000 gebieden te bereiken. Waar het het 
realiseren van instandhoudingsdoelstellingen op gebiedsniveaubetreft,is sprake van een directe 
wisselwerking tussen het programma en de beheerplannen^ 
^een systematiek van periodieke monitoring en bijsturing van streefwaarde en programma en 
rapportage daarover. 
Het onderhavige wetsvoorstel strekt ertoe dat systeem te verankeren in het stelsel van de Wet 
natuurbescherming en op den duur in het stelsel van de Omgevingswet, waarin de natuurwetgeving 
wordt opgenomen. Naar ons oordeel is dit een goed vertrekpunt om te komen tot een nieuwe houdbare 
robuuste systematiek. 

T ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ 9 9 ^ ^ 9 ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ l ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ l ^ . 
Naast deze bespreekpunten zijn wij voornemens om enkele technische aanpassingen te doen in onze 
beleidsregels. Met deze aanpassingen wordt het mogelijk voor bedrijven die gebruik willen maken van de 
warme sanering varkenshouderij om, om te schakelen naar een alternatieve vorm, zoals een 
zorgboerderij of een meer recreatieve functie. In Overijssel hebben zich 10 tot 20 bedrijven ingeschreven 
op de landelijke regeling. Deze aanpassing komt ten goede aan de leefbaarheid van het landelijk gebied 
Tevens verwachten wij op korte termijn nog verdere aanpassingen in onze beleidsregels ten aanzien van 
het verleasen en het extern salderen. 

^^ l ^ l ^^^^^^ l ^ l ^^^^9^^9^^^ I I ^^^O^^^^^^ 
Op basis van de bespreking in UW commissie en de gesprekken met vertegenwoordigers van verschillende 
sectoren, hebben we een aanpak ontwikkeld waarmee we in alle gebieden uiterlijk na de zomer willen 
starten Alle sectoren en organisaties die zijn vertegenwoordigd in de Overijsselse Regietafel Stikstof 
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en/of SamenWerkt8eter(SW8) hebben input geleverd voor en meegedacht over deze gezamenlijke 
aanpak. 

We informerenuhierbij over de hoofdlijnen daarvan.^en visuele weergave van de hoofdlijnen van de 
aanpak is als bijlage bijgevoegd. 

l^^^^^^^^^^^e^^r^^^^^^^r^^eGGB^^ 
In de afgelopen maanden hebben weumondeling en schriftelijk regelmatig geïnformeerd over de 
voorbereiding van de GOA en hebben we in de commissie l^andbouw en Natuur daarover van gedachten 
gewisseld, centraal daarbij stond en staat dat we in Overijssel de OGA samen met onze partners 
vormgeven en uitwerken.Ook heeft uw commissie l^andbouw en Natuur o p l l maart gesproken over 
aandachtspunten die uw Staten willen meegeven. Dat zijn: 
O heldere duiding van het begrip^gebiedsgerichteaanpak^^ 
O maximaal maatschappelijk draagvlak^ 
O maximale inzet op behoud van bestaande economische en agrarische activiteiten natuurgebieden en 

hierbij de wenselijkheid van een stimuleringsprogramma betrekkend 
O alle sectoren met stikstof belastende activiteiten dragen bij aan gerichte (bron)maatregelen en 

oplossingen^ 
O verhandelbaarheid van stikstofrechten en voorkomen dat het ^^recht van de (kapitaal)sterkstegeldt^ 
O in en aanwonenden van de betreffende gebieden actief stimuleren tot participeren en dit faciliteren^ 
O koppelkansen met andere doelen zoals leefbaarheid, toerisme, agrarisch natuurbeheer en weidevogels 

optimaal benuttend 
O afstemming en samenhang met het nieuwe programma Agro en ^ood, in het bijzonder de kansen van 

verduurzaming van agrarische bedrijfsvoering en leefbaarheid van het plattelands 
O helder geformuleerd doelbereik en (tussentijdse)evaluaties^ 
O een adeguaat communicatie en informatieplan. 
^w aandachtspunten zijn verwerkt in de hieronder geschetste aanpak voor de OGA en nemen we mee in 
de uitwerking in de gebieden. 

^GB^^^^^^^^^^^^r^ee^^oe^orr^s^^es^e^^^^O^e^^^sse^ 
^oals ook vermeld in onze brief d.d. 12 mei 2020 (2020/01^^280), zijn de volgende ^ o ^ l ^ ^ het 
vertrekpunt voor de Gebiedsgerichte Aanpak: 
1. bijdragen aan het oplossen van knelpunten die op korte termijn spelen voor wat betreft stikstofruimte. 

Ook zorgen we voor een versnelling en intensivering van het natuurherstel^ 
2. bijdragen aan het robuuster maken van de natuur,waaronder een significante daling van de 

stikstofdepositie. Dit zowel voor het verhogen van de biodiversiteit als voor het bieden van 
ontwikkelruimte op de(middel)langetermijn,^ 

^ bijdrage aan een toekomstbestendig Overijssel door waar mogelijk en nodig slimme combinaties met 
andere opgaven te maken. 

We streven naar een integrale benadering, zolang die een tijdige en effectieve aanpak van de 
stikstofproblematiek niet in de weg staat. We gaan daarbij uit van de bestaande wet en regelgeving en 
het dooruvastgestelde beleid als kader.Mocht uit de gebiedsprocessen blijken dat aanpassing wenselijk 
of noodzakelijk is,dan zullen we dat uiteraard aanuvoorleggen.Als vertrekpunt voor de stikstofopgave 
wordt per gebied de haalbaarheid onderzocht van de streefwaarde van het kabinet: 50^Bóvande 
stikstofgevoelige hectares onder de Î DW in 20^0. 
Per gebied concretiseren de betrokkenen de doelen en gebiedsopgaven.^r lopen gebiedsprocessen met 
stikstofpotentie. We zoeken in de gebiedsgerichte aanpak samen naar logische combinatieopgaven, denk 
bijvoorbeeld aan droogtebestrijding en emissiereductie 
Om invulling te geven aan de derde doelstelling stellen we voor om een kader toe te voegen. Doo^^e 
^/^^e^^^^e^^^^^^^^^^eGGB^^^^^^^^e^e^e^^e^e^^^^/T^^e^e^e^o^^^^ 
^o^^e^e^,zo^^^^^^^^e^^^^^e^^^^^^^^e^^r^^e^^^^r^e^e^^r^^^^^ 
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Het is belangrijk ons hierbij te realiseren dat de wereld om ons heen nog Steeds in beweging is.Hoewel 
de contouren steeds scherper worden, gaat de gedachte en beleidsvorming bij het Rijk en in IPO 
verband door.We hebben als provincie dus een belangrijke verbindende rol tussen het werk in de 
gebieden enerzijds en de ontwikkeling van nationaal beleid en instrumentarium anderzijds. Dit vullen we 
onder andere in door een actieve rol in de interprovinciale en interbestuurlijke samenwerkingsverbanden. 

^o^^e^sc^a^^^s^as^svoo^^eO^er^^^sse^seGGB^ 
Noaberschap is de basis voor onze manier van werken in Overijssel. De impact van de 
stikstofproblematiek is groot en alle partijen en ook bewoners hebben dan ook belang bij een oplossing 
voor het stikstofprobleem op de korte en lange termijn. We willen met alle betrokkenen samenwerken als 
partners,vanuit gedeeld eigenaarschap. De partners in het bestuurlijk platform SamenWerkt8eter(SW8) 
hebben dit onderschreven en aangegeven een actieve rol te willen vervullen om de Gebiedsgerichte 
Aanpak in Overijssel tot een succes te maken. We zijn met SW8 in gesprek over de volgende rollen: 
1. Gommitment op en het bij de achterban uitdragen van de hoofdlijnen en uitgangspunten voor de GGA 

in de verschillende gebiedend 
2. ^en actieve bijdrage aan het opstarten en bewaken van de voortgang en uitgangspunten GGA in de 

verschillende gebieden. 
Vanuit onze rol als gebiedsregisseur zullen we als provincie het initiatief nemen, maar het welslagen staat 
of valt met de bijdrage van alle gebiedspartners, ieder vanuit zijn eigen rol en verantwoordelijkheid. 
Vertrouwen, open communicatie, onderling begrip en verbinding zijn de waarden van waaruit we samen 
willen werken in de gebieden. Door samen aan tafel te zitten gaan we er vanuit dat alle betrokkenen zich 
inspannen om samen tot oplossingen te komen en elkaar niet te verrassen. Daarbij is ook communicatie 
met en betrokkenheid van onze inwoners en bedrijven van belang. De manier waarop zal per (dee l ) 
gebied vorm krijgen. 

^oeor^^^^^se^e^i^e^eGGB^^/^O^er^^^sse^^ 
^es gebieden 
8innen Overijssel starten we de GGA vanuit zes gebieden: Noordwest overijssel, Noordoost Twente, 
Salland,Vechtdal,^uidoostTwenteenWestTwente.Deze gebieden omvatten elk drie tot vijf gemeenten 
en enkele N2000 gebieden. Hierdoor zijn ze klein genoeg om elkaar te kennen, en groot genoeg om 
slimme combinaties te maken op regionaal niveau. De keuze en indeling van de gebieden is gebaseerd op 
een combinatie van geografische kenmerken en bestaande samenwerkingsverbanden. We maken onder 
andere gebruik van de kennis, samenwerking en ervaring van de gebiedsprocessen Ontwikkelopgave 
N2000,maar willen daar ook de focus houden op de uitvoering van de herstelmaatregelen, minnende zes 
gebieden zullen we inzoomen op deelgebieden, bijvoorbeeld op N2000^gebieden als het gaat om een 
inhoudelijke verdieping op de natuuropgave.^n op buurtschappen en/of gemeenten om met lokale 
bedrijven creatieve oplossingen te bedenken voor het verminderen van stikstofemissie in combinatie met 
het verbeteren van de leefbaarheid en/of lokale economie. Maar daar hoort een kanttekening bij. Stikstof 
houdt zich niet aan grenzen. Grotere projecten kunnen dus een stikstofeffect hebben in andere gebieden 
dan waarin het project zichbevindt. Dit is nooit helemaal te voorkomen en zal per geval bekeken moeten 
worden.De grensoverschrijdende dimensie van de stikstofproblematiek(zowel provinciaal,nationaal,als 
met de buurlanden)vraagt om een landelijke aanpak en een afstemming in coverband.Hierbi j hebben 
de Gommissarissen van de l^oning als ^^rijksorgaan^^een aanjagende rol daar waar zich interbestuurlijke 
knelpunten voordoen. 

Per gebied is er een bestuurlijke gebiedstafel,een ambtelijk overleg waarin (tenminste)dezelfde partijen 
vertegenwoordigd zijn, en een ambtelijk gebiedsteam dat uitvoering geeft aan het gebiedsproces en de 
daarvoor benodigde analyses. Hierbij maken we waar mogelijk gebruik maken van bestaande 
samenwerkingsverbanden.^0 onderzoeken we in het Vechtdal of we kunnen aansluitenbij de 
overlegvormen vanuit Ruimte voor de Vecht, en is onze ambitie om in Noordwest Overijssel één 
overlegstructuur in te richten voor zowel de GGA als het Veenweidetraject. Ook in Noordoost Twente is er 
vanuit de gebiedsontwikkelingNOTeen basis van samenwerking om op voort te bouwen.Deelnemers aan 
de gebiedstafels zijn wat ons betreft alle relevante(vertegenwoordigende)organisaties en 
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overheidsinstanties. Ook kijken we hoe we in en aanwonenden van de betreffende gebieden actief 
kunnen laten participeren. We vragen het Rijk om met één vertegenwoordiger per gebied deel te nemen. 

^oals eerder vermeld hebben de SW8 partners aangegeven een actieve rol te willen vervullen om de GGA 
tot een succes te maken. Dit betekent dat knelpunten en successen uit de gebieden in het platform SW8 
besproken zullen worden met de intentie gezamenlijk tot oplossingen te komen. We zijn met SW8 in 
gesprek over de precieze invulling van hun rol en over de samenstelling in het licht van de 
gebiedsgerichte aanpak, belangrijk is dat SamenWerkt^eter het totale speelveld aan relevante actoren 
vertegenwoordigt en dat de SW^ partners voldoende in staat zijn om die vertegenwoordigende rol van en 
richting de achterban te vervullen. 

^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ o e ^ e ^ B ^ ^ ^ ^ e ^ e ^ ^ e ^ o ^ ^ 
Vanaf dag één werken we per gebied aan drie sporen met elk een eigen tempo en resultaat 
In elk gebied willen we zo snel mogelijk aan de slag. Allereerst door met elkaar concrete knelpunten te 
inventariseren, vervolgens de knelpunten op te lossen en proefprojecten te starten. Door de juiste 
partijen met elkaar aan tafel te zetten, verwachten we creatieve oplossingen zodat onder andere 
infrastructurele en woningbouwprojecten uitgevoerdkunnen worden en(agrarische)bedrijven ruimte 
krijgen om zich verderte ontwikkelen Doel is elkaarte helpen en inspireren en ongewenste 
neveneffecten van mogelijke oplossingsrichtingen te voorkomen. 
Ten tweede doen we per gebied een voorstel voor de programmering en uitvoering van maatregelen 
waarvoor al geld(op korte termijn)beschikbaar is, mits deze als noregret kunnen worden beschouwd 
Het gaat hierbij bijvoorbeeld om generieke maatregelen die gebiedsgericht uitgewerkt worden en 
waarvoor het kabinet heeft aangekondigd middelen beschikbaar te stellen. 
Tegelijkertijd werken we aan een structurele aanpak van de stikstofproblematiek:een nieuwe balans 
waarin behoud,herstel en bescherming van natuurhand in hand gaan met(ruimte voor) 
maatschappelijke en economische ontwikkelingen. Hiertoe stellen we per gebied een gebiedsagenda op: 
een plan waarin staat beschreven wat nodig is om de natuur structureel te versterken, de 
stikstofdepositie significant te verminderen, maatschappelijke en economische ontwikkelingen mogelijk te 
maken en bij te dragen aan de toekomst van het gebied. Deze gebiedsagenda verwachten we in 2021 op 
te leveren en is te zien als een aanbod aan de gebiedspartners zelf én aan het Rijk, en vormt de basis 
voor(aanvullende)afspraken over maatregelen en (financiële)middelen.Na besluitvorming is er 
duidelijkheid voor het gebied: wat gaat er de komende jaren gebeuren en wat kan dat voor mij 
betekenen7Hiermee is de gebiedsagenda ook een uitvoeringsagenda.De verschillende onderdelen zullen 
vervolgens in deelprojecten en door verschillende trekkers verder uitgewerkt en uitgevoerd worden 
Daarbij is ons beeld dat we voor de uitvoering van(aanvullende)natuurherstelmaatregelen gebruik 
maken van de kennis, ervaring en organisatie zoals we die voor de Ontwikkelopgave N2000 hebben 
opgebouwd. 

^o^z^^^^^^^^r^f^^^^e^^^^^.^ 
In Noordoost Twente, Noordwest Overijssel en het Vechtdal is de ambtelijke verkenning gestart. In de 
andere drie gebieden start deze zo spoedig mogelijk Na de zomer willen we in alle gebieden aan de slag 
met de gebiedstafels, no regret maatregelen en de verkenning die nodig is voor het opstellen van de 
gebiedsagenda^s. De eerste concrete resultaten verwachten we voor het einde van het jaar,evenals een 
nadere analyse van de opgaven per gebied. Tegen die tijd komt naar verwachting ook het regionaal 
stikstofregistraties^steem beschikbaar dat we met andere provincies en het Rijk ontwikkelen. Vanaf 2021 
kan in dat systeem de stikstofruimte als gevolg van gebiedspecifieke maatregelen worden^ingeboekt^en 
conform de beleidsregels voor extern salderen weer worden uitgegeven voor activiteiten en bedrijven in 
het gebied. 
Op basis van de verkenning en analyse van de gebiedsopgaven worden in 2021 ook de gebiedsagenda^s 
opgesteld Na besluitvorming vindt de nadere uitwerking en uitvoering van de daarin opgenomen 
maatregelen plaats in de periode 2022^20^0. 

^ a ^ i n a ^ 



Voortgang stikstofaanpak 

Op well<e manier worden Provinciale Staten geïnformeerd en betrokken? 
We willen u door middel van een beknopt nog te ontwikkelen dashboard vooralsnog per kwartaal 
informeren over de stand van zaken van de GGA. Uw suggesties voor de onderdelen van dit dashboard 
vernemen we graag. We stellen daarnaast voor om eind dit jaar op basis van de gebiedsanalyses en 
ervaringen aan de gebiedstafels met u van gedachten te wisselen over de vervolgstappen. 

Met vriendelijke groet. 
Gedeputeerde Staten van Overijssel, 

voorzitter, 
A.P. Heidema 

secretaris, 
N. Versteeg 
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Kijk voor meer informatie op overijssel.nl/stikstof

De Gebiedsgerichte Aanpak is één van vijf schakels in 
de Overijsselse stikstofaanpak: 
1. Bronmaatregelen 
2. Natuurversterking 
3. Vergunningverlening, toezicht en handhaving 
4. Gebiedsgerichte Aanpak
5. Verdeling van de stikstofruimte

•  Vertegenwoordiging agrarische 
en niet-agrarische bedrijven

•  Natuur- en milieuorganisaties
•  Gemeenten
•   Waterschappen
• Overige gebiedspartners 

Samenwerking

Gebiedsagenda

€

Natuur- en stikstofopgave

Andere gebiedsopgaven

Maatregelen
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Aan de gebiedstafels werken we aan:

1.  Bij elkaar brengen vraag en aanbod  
stikstofruimte 

2.  Maatregelen die snel uitgevoerd  
kunnen worden

3. Opstellen gebiedsagenda

Start
GGA

Gebieds
agenda’s

2021

Uitvoering 
en monitoring

2021-2030

Eerste 
projecten weer 

op gang

20202020

Open
communicatie

Vertrouwen

Elkaar helpen 

Inwoners en 
bedrijven
betrekken

Samenwerken

Noaberschap
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